
 

 

OBEC BŽANY 
Obecný úrad Bžany č. 46, 090 33 Turany nad Ondavou 

 

Zápisnica 
 

Z 10. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v obci Bžany, ktoré sa konalo dňa 28.12.2023 
o 15:00 hod. v spoločenskej miestnosti v obci Bžany. 

 
 
Predsedajúci:  Bc. Ladislav Vrabeľ, starosta obce  
 
Prítomní poslanci obecného zastupiteľstva podľa prezenčnej listiny:  
 
Miroslav Tarabčák 
Peter Ličko 
Ing. Miloš Vrabeľ 
Zdenko Bohata 
Bc. Simona Simčáková 
 
 
Ďalej prítomní občania podľa prezenčnej listiny:  
 
Peter Orečný  
 
 
 
Program zasadnutia:  
 
1. Otvorenie zasadnutia 

 
2.  Overenie účasti poslancov a schválenie programu rokovania 

3.  Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

4. Schválenie doplnku VZN, Schválenie predaja pozemku p. Suško 

5. Diskusia 

 
6. Záver 
 
 

 
1. Otvorenie zasadnutia 
 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva v Bžanoch zahájil starosta obce Bc. Ladislav Vrabeľ, privítaním 
všetkých prítomných. 
  



 

 

2. Overenie účasti poslancov a schválenie programu rokovania 

Starosta Bc. Ladislav Vrabeľ požiadal poslancov o prezentáciu. Prítomní poslanci Peter Ličko, Miroslav 
Tarabčák, Ing.Miloš Vrabeľ, Bc.Simona Simčáková a Zdenko Bohata  sa prezentovali.  
Starosta následne požiadal poslancov o pripomienky k programu schôdze. Keďže k programu neboli žiadne 
pripomienky, dal hlasovať o schválení bodov programu zasadnutia  

 
Hlasovanie poslancov:  

počet poslancov:5 prítomní:5 neprítomní:0, za:5, proti:0, zdržal sa:0, nehlasoval:0  

Za: Peter Ličko, Miroslav Tarabčák, Ing. Miloš Vrabeľ, Bc.Simona Simčáková, Zdenko Bohata   

  
Program rokovania zasadnutia OZ bol jednoznačne schválený.  

  

3. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

Starosta obce Bc. Ladislav Vrabeľ určil za zapisovateľa zápisnice Petra Orečného. 
Za overovateľov zápisnice určil poslancov: Bc. Simona Simčáková a Peter Ličko. 
 

4. Schválenie doplnku VZN 

Starosta obce informoval poslancov o procese prijatia doplnku č. 2/2023 k Všeobecne záväznému 

nariadeniu obce (VZN),  ktorým sa dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie č. 1/2022 o miestnej dani – dani 

z nehnuteľnosti na území obce Bžany. Ako starosta dodal, návrh nariadenia o ktorom má rokovať obecné 

zastupiteľstvo zverejnila obec jeho vyvesením na svojej úradnej tabuli najmenej 15 dní pred rokovaním 

obecného zastupiteľstva. To sa udialo dňa 01.01.2023.  Pripomenul, že predmetom doplnku je zvýšenie 

príplatku za podlažie v sume 0,20 € za každé ďalšie podlažie okrem prvého nadzemného podlažia. Výška 

príplatku bola schválená poslancami na predošlom, v poradí 9 - viatom OZ konanom dňa 29.11.2023. Ako 

starosta dodal, počas lehoty na pripomienkovanie, ktorá bola určená do doby konania tohto zastupiteľstva 

(28.12.2023) neboli doručené žiadne pripomienky a teda predmetné VZN nadobúda účinnosť od 

01.01.2024.  

Poslanci vzali túto informáciu na vedomie. Chvíľu nastala v tomto bode diskusia, či je potrebné ešte nejaké 

hlasovanie ale tu sa poslanci zhodli, že nie lebo lehoty zverejnenia a účinnosti sú jasne dané. Napokon 

v prípade hlasovania by sa len situácia zopakovala, keď poslanci určili výšku príplatku na 0,20 EUR/m2.  

Hlasovanie poslancov:  
počet poslancov:5 prítomní:5 neprítomní:0, za:4, proti:1, zdržal sa:0, nehlasoval:0  
Za: Peter Ličko, Ing. Miloš Vrabeľ, Bc. Simona Simčáková, Zdenko Bohata   
Proti: Miroslav Tarabčák 
 
Doplnok VZN č. 1/2022 ktorý sa týka zvýšenia poplatku dane za horné podlažie nehnuteľnosti zo súčasných 
0,10 EUR/m2 na 0,20 EUR/m2  a na základe ktorého dôjde k zmene čl. V. ods. 3 VZN č. 1/2022 bol schválený, 
t.j. prijaté uznesenie č. 1/10/2023.  
 

4.1 Schválenie predaja obecných pozemkov 



 

 

 

a) Schválenie predaja pozemku KNC č. 123/323, ostatná plocha vo výmere 30m2, Jozef Suško 

Starosta obce Bc. Ladislav Vrabeľ – navrhol poslancom schválenie zámeru predaja obecnej parcely pre 
kupujúceho Jozefa Suška o odkúpenie novovytvorenej parcely, pozemok KNC č. 123/323, ostatná plocha 
vo výmere 30m2 , ktorá bola vytvorená z pôvodnej parcely, pozemok KNC č. 123/221, ostatná plocha vo 
výmere 133m2 , katastrálne územie Valkov (LV č.1) tak ako bola zapísaná v geometrickom pláne č. 
65/2022, vyhotovenom dňa 04.09.2022, Ján Štiavnický, Geodetické a kartografické práce, Komenského 
461/18, 089 01 Svidník, IČO: 40 808 564, úradne overeného dňa 13.09.2022, pod číslom G1- 191/2022, 
k.ú. Valkov. Žiadateľ dodal aj znalecký posudok č. 3/2023 vypracovaným znalcom Ing. Michalom Malinom 
zo dňa 22.01.2023. Cena pozemku bola ohodnotená na 13,17 EUR/m2 . Tento zámer už bol niekoľkokrát 
preberaný na predchádzajúcich obecných zastupiteľstvách aj so samotnými žiadateľmi ale chybou 
v postupe sa musí tento zámer schváliť opäť aby boli dodržané zákonom stanovené lehoty zverejnenia. 
Pre pripomenutie, žiadosť bola diskutovaná so žiadateľmi na 6- stom obecnom zastupiteľstve ale namiesto 
zverejnenia zámeru predaja bol rovno vyjadrený a schválený súhlas na 7 - om obecnom zastupiteľstve. Tu 
došlo k nedorozumeniu, lebo tento predaj už bol niekoľkokrát preberaný a došlo k zámene krokov medzi 
žiadosťou o kúpu a vyhlásením zámeru predaja. Tento krok sa musel teda zopakovať na 9 - viatom 
obecnom zastupiteľstve a momentálne sa môže predaj schváliť. 
Starosta obce a aj poslanci vyjadrili súhlas pre predaj žiadateľovi s podmienkou zaťaženia kupovaného 
pozemku vecným bremenom týkajúceho sa prechodu kanalizačnej a vodovodnej prípojky pre napojenie 
sa chát a nehnuteľností nachádzajúcich sa na kopci nad pozemkom. Obec chce zachovať možnosti vedenia 
infraštruktúry, žiadatelia o kúpu majú zase dlhodobé problémy vplývajúce z neudržiavania poriadku, 
zarastania náletovými drevinami, premnoženia hlodavcov a pod. Obe strany súhlasili s podmienkami 
predaja a preto starosta obce Bc. Ladislav Vrabeľ - navrhol hlasovať za schválenie predaja predmetného 
pozemku KNC č. 123/323, ostatná plocha vo výmere 30m2 

 
Hlasovanie poslancov:  

počet poslancov:5 prítomní:5 neprítomní:0, za:5, proti:0, zdržal sa:0, nehlasoval:0  

Za: Peter Ličko, Miroslav Tarabčák, Ing. Miloš Vrabeľ, Bc.Simona Simčáková, Zdenko Bohata   
 

Predaj novovytvorenej parcely, pozemok KNC č. 123/323, ostatná plocha vo výmere 30m2, ktorá bola 
vytvorená z pôvodnej parcely, pozemok KNC č. 123/221, ostatná plocha vo výmere 133m2, katastrálne 
územie Valkov (LV č.1) tak ako bola zapísaná v geometrickom pláne Ján Štiavnický, Geodetické 
a kartografické práce, Komenského 461/18, 089 01 Svidník, IČO: 40 808 564, č. plánu 65/2022 zo dňa 
04.09.2022, úradne overeného dňa 13.09.2022 pod číslom G1-191/2022, k.ú. Valkov Jozefovi Suškovi, 
bytom Prostějovská 41, 080 01 Prešov za cenu 13,17 EUR/m2 prostredníctvom priameho predaja a 
zriadenie vecného bremena v prospech obce Bžany ako oprávneného z vecného bremena spočívajúce 
v práve uloženia, údržby, prevádzky, opravy a rekonštrukcie inžinierskych sietí a ich ochranných pásiem 
na prevádzanej parcele bol schválený, t.j. prijaté uznesenie č. 2/10/2023. 
 

5. Diskusia 
 
5.1 Informácia o projekte Zberného dvora, aktuálny stav k prvej fáze projektu. Nákup pluhu 
a reťazí. 
 



 

 

Starosta obce informoval poslancov OZ o momentálnej situácii s dodávkami techniky, ktorú by obec mala 

začať preberať v rámci prvej fázy projektu. Ako dodal už začiatkom roku očakávajú dodávku traktora 

a ďalších mechanizmov uvedených v prvej fáze projektu. Financovanie je formou 5% spoluúčasti s tým, že 

obec zaplatí cca 35 000 EUR (12 000 EUR spoluúčasť a 23 000 EUR forma zábezpeky v banke) a po dodávke 

bude suma preplatená príslušným ministerstvom z projektu schválených finančných prostriedkov. Ako 

starosta uviedol je možné, že bude suma preplatenia ešte o niečo nižšia po možnej korekcii, lebo tú si 

môže ministerstvo uplatniť v prípade ak nájde nejaké odchýlky medzi projektom zadanými parametrami 

a reálnymi. Obec neočakáva veľké korekcie, no možné to je lebo obstarávanie veľkého množstva techniky 

od rôznych dodávateľov v relatívne krátkom čase toto riziko predstavuje. Starosta zároveň doplnil, že obec 

traktor jednoznačne potrebuje a preto starosta chcel od poslancov schválenie, že môže ďalej týmto 

spôsobom pokračovať.  Všetci poslanci s navrhovaným postupom jednoznačne súhlasili.  

Starosta zároveň navrhol poslancom nákup aj dodatočnej výbavy k vysúťaženému traktoru a to konkrétne 

nákupu snehového pluhu a snehových reťazí. Tieto komponenty boli ponúknuté dodávateľom traktora 

a obec prejavila záujem lebo by mohla riešiť dlhodobé problémy spojené so zimnou údržbou v obci a na 

Valkove. Obec by si dokúpila pluh (cca 4700 EUR bez DPH) a snehové reťaze na kolesá (cca 1 200 EUR bez 

DPH) z vlastných zdrojov a zrejme by nemala zmysel súťaž lebo nákup by bol zrealizovaný od dodávateľa 

danej značky priamo (spol. Kubota), takže sa jedná o kompaktné príslušenstvo jednej značky. Poslanci 

prejavili jednoznačný súhlas s nákupom a preto ich starosta vyzval k hlasovaniu. 

Hlasovanie poslancov:  

počet poslancov:5 prítomní:5 neprítomní:0, za:5, proti:0, zdržal sa:0, nehlasoval:0  

Za: Peter Ličko, Miroslav Tarabčák, Ing. Miloš Vrabeľ, Bc.Simona Simčáková, Zdenko Bohata  
 
Dodatočný nákup snehového pluhu a snehových reťazí bol poslancami jednoznačne schválený, t.j. prijaté 

uznesenie č. 3/10/2023. 

  
 

5.2 Informácia o projekte Zberného dvora, aktuálny stav k druhej fáze projektu.  
 

Starosta obce pokračoval v podaní ďalších informácií ohľadom finančného krytia aj mechanizmov z druhej 

fázy projektu (štiepkovač, mulčovač a multikár). Ako dodal, po konzultáciách s odhadcom rizika 

v Slovenskej Sporiteľni nebude môcť zobrať obec úver, ktorý by pokryl obidve fázy projektu v celkovej 

hodnote 538 035 (aj keď to poslanci schválili na predošlom zastupiteľstve). Obec by sa mohla veľmi 

finančne zaťažiť, jej kategorizácia nespĺňa podmienky pre poskytnutie úveru v žiadanej výške. Starosta 

s tým aj súhlasil, no zároveň navrhol poslancom aby využili model spoločného financovania pri nákupe 

komponentov a mechanizmov z druhej fázy a teda aby niektoré mechanizmy z projektu si obec kúpila 

priamo z vlastných peňazí. Ako hlavný dôvod uviedol, že zakúpením všetkých mechanizmov určených v 

projekte tak obec splní cieľ projektu a teda bude mať nárok na preplatenie. V prípade odlišností oproti 

projektom predpísaných mechanizmov bude na tieto uplatnená tzv. korekcia z ceny (max. do 25 %). Ako 

príklad uviedol starosta štiepkovač, kde namiesto predpísaného typu v hodnote 100 000 EUR, obec môže 

zakúpiť podobný typ za menej peňazí (ako príklad pozerali do 5  000 EUR). Ako ďalej vysvetlil, pri prepočte 

ak by obec získala štiepkovač z projektu za 100 000 EUR  tak pri 5 % spoluúčasti a možnej korekcii (max 25 



 

 

%) by obec musela zaplatiť tak, či tak od 5 až do 30 000 EUR. Ak úver nie je možné získať v celej výške, tak 

na pokrytie nákupu komponentov by využili priamy nákup lacnejšieho výrobku danej kategórie priamo 

z obecných peňazí. 

Starosta to zosumarizoval s tým, že obec tak bude môcť využiť kompletne všetko príslušenstvo získané 

v projekte a to efektívne využívať pri prevádzkovaní zberného dvora a následným spracovaním odpadov 

(kompostovanie, mulčovanie, nakladač, kontajnery, kosenie... ). Ak by sa niektoré mechanizmy nekúpili, 

potom by mohli nastať komplikácie ako s preplácaním (nesplnenie podmienok projektu a výzvy), tak 

s kompatibilitou zariadení kde nie je možné využiť jedno zariadenie, keď druhé chýba. Poslanci s daným 

návrhom jednoznačne súhlasili. Výzva pre 2 - fázu je otvorená do konca marca 2024. 

 

5.3 Zaškolenie personálu na obsluhu mechanizmov dodaný v projekte pre zberný dvor.  
 

Starosta obce informoval poslancov OZ, že pri doručení traktora a mechanizmov z prvej fázy projektu mu 

dodávateľ oznámil, že prevedie rovno s dodávkou aj zaškolenie pre vedenie a obsluhu všetkých dodaných 

mechanizmov.  Starosta obce preto požiadal všetkých zúčastnených poslancov aby sa zúčastnili pri 

prevzatí a poveril držiteľov vodičských opatrení kategórie pre traktory aby prebrali s dodávateľom všetky 

detaily. Následne nastala diskusia ako to bude prebiehať ďalej s obsluhou v normálnej prevádzke, koho zo 

zamestnancov obce tým poveria a aký bude systém údržby a parkovania, nakoľko celé príslušenstvo 

vrátane kontajnerov si žiada pomerne veľké priestory. Starosta uzavrel diskusiu s tým, že tieto veci sa budú 

riešiť až postupne. Veľa možností pre zamestnancov by mohli byť pokryté v myšlienke sociálneho podniku. 

O termíne školenia bude poslancov a vybraných zamestnancov starosta hneď ako to bude potvrdené 

dodávateľom. 

 

5.4 Pozemné komunikácie, možnosti úpravy a opravy ciest.  
 

Poslanec Miloš Vrabeľ sa opýtal na možnosti úprav pozemných komunikácii na Valkove. Ako príklad 

uviedol cestu, ktorá smeruje od Rumpľa hore smerom pod les. Momentálne tam prebieha výstavba nad 

ulicou Nad Kostolom, no k zhoršeniu dier značne prispelo aj niekoľko prietrží mračien a búrok kedy 

dochádza k vymývaniu a spláchnutiu kamenného podložia ktoré sa potom nahromadí na hlavnej ceste, 

križovatke pri Rumpli. Takáto situácia sa ale deje aj v iných častiach Valkova. Pripomenul, že sa 

o možnostiach možných opráv hovorilo už niekoľkokrát, no navrhol, že by sa ako poslanci mohli  zamyslieť 

nad dočasnými úpravami lebo tak sa to stáva neúnosným. Peter Orečný len doplnil, že poslednou 

iniciatívou bolo vytvorenie fondu na opravy ciest, ktorý navrhol poslanec Bohata s cieľom spoločného 

financovania s majiteľmi pozemkov na jednotlivých úsekoch. Možnosti sú síce značne limitované, no tiež 

potvrdil že to bude potrebné riešiť lebo to obec tak, či tak situácia s cestami neskôr dobehne. Starosta 

potvrdil všetko povedané no finančné možnosti, stavebný proces a momentálna situácia s výstavbou ako 

chát, tak rozširovaním prípojok pre kanalizáciu a vody všetko ešte viac komplikuje lebo nemá zmysel 

investovať do výstavby ciest, ktoré budú zničené a poprerušované pre následne inštalácie prípojok 

infraštruktúry. Súhlasil však aby poslanci hľadali možnosti dočasných úprav ciest. Poslanec Ličko prišiel 

s návrhom umiestnenia panelov v prípade ak obec nejakými disponuje, alebo ako doplnil starosta 



 

 

navezením kameňa (lacnejšie riešenie) no s vytvorením odtokových kanálov (prerušení) aby sa predišlo 

k vymývaniu. Poslanci ukončili tento bod s tým, že sa o možnostiach a návrhoch budú zaoberať na ďalších 

obecných zastupiteľstvách. 

 

5.5 Akcie a spoločenské podujatia s možnou spoluúčasťou obce   
 

Poslanec Miloš Vrabeľ sa opýtal starostu a poslancov na výzvu obce ohľadom pomoci pri organizovaní  

spoločenských akcií. Ako uviedol, o jednej ponuke už vie, no podnikateľské subjekty nevedia ako reagovať 

a aký bude ďalší postup. Poslanec Bohata reagoval, že už bola zverejnená výzva s inštrukciami na webovej 

stránke obce. Účelom výzvy je zozbierať čo najviac podnetov pre možné akcie organizované pre podporu 

a rozvoj spoločenského a kultúrneho rozvoja ako v obci, tak na Valkove. Po určitom (zverejnenom) čase 

by obec stanovila komisiu, ktorá by posúdila možnosti s ohľadom na prínos, možností a pomoci obce 

(finančnej, materiálovej). Poslanec Vrabeľ reagoval, že je to v poriadku no termín nebol zverejnený 

a príprava akcií vyžaduje dlhodobú prípravu, no hlavne  rezervovanie osobností ako hostí musí byť záväzné 

a potvrdené už začiatkom roka. Starosta obce spomenul, že zatiaľ nezaznamenal žiadny konkrétny návrh 

od miestnych podnikateľov, no nie je problém im predmetnú aktivitu pripomenúť a zorganizovať spoločné 

stretnutie kde by sa prebrali detaily. S tým súhlasili aj ostatní poslanci a možný termín stanovili do konca 

januára 2024. 

Poslanci sa ešte zamýšľali aj nad spôsobom ako môže obec benefitovať z takto poskytnutej pomoci. Aké 

možnosti vzniknú v prípade zisku. Poslanec Vrabeľ preto zatelefonoval pánovi Voitovi, s ktoým už boli 

podobné aktivity realizované aj v minulosti. Poslanci následne diskutovali formou hlasitého odposluchu 

prípadné scenáre možnej spoluúčasti, ako to urobiť transparentne a ktoré aktivity by prichádzali do úvahy 

ako napríklad parkovanie, podielová spoluúčasť aj iných podnikateľov, plánovanie akcií, dĺžka trvania 

akcie, propagácia formou bilboardov a pod.. Poslanci vzali tieto informácie na vedomie a po tomto 

rozhovore starosta ukončil diskusiu k tomuto bodu s tým, že bude potrebné zorganizovať stretnutie 

s podnikateľmi a vyzvať ich k podnetom a zároveň skontrolovať, či výzva zverejnená na webovej stránke 

obce s dostatočnými vstupnými informáciami. 

 

5.5 Zaregistrovanie obce do oblastnou organizáciou cestovného ruchu (OOCR) Horný Zemplín 
 

V súvislosti s predchádzajúcim bodom si starosta obce spomenul na možností spolupráce ponúkané 

oblastnou organizáciou cestovného ruchu (OOCR) Horný Zemplín kde by prípadné plánované aktivity 

v obci mohli byť podporované aj finančne a keďže si už nespomínal na detaily rozhodol sa priamo 

kontaktovať výkonnú riaditeľku pani Mgr. Michaelu Zdražilovú. Pani Zdražilová bola ochotná sa pripojiť do 

diskusie formou hlasitého odposluchu kde vysvetlila v skratke  poslancom OZ pravidlá fungovania 

organizácie. V princípe bolo dôležité spomenúť, že plánované aktivity musia byť zamerané na rozvoj 

cestovného ruchu a poskytovať možnosti nie len pre lokálne aktivity v súlade s podmienkami vydanými 

ministerstvom dopravy. Druhou dôležitou informáciou bolo časovanie z hľadiska možnosti čerpania 

prípadných dotácii. Aby ich obec mohla poberať na akcie, je potrebné uhradiť členský poplatok v nejakej 

výške. V nasledujúcom roku je časť peňazí použitá na činnosť a réžiu samotného OOCR no v ďalšom 



 

 

kalendárnom roku sa už bude môcť obec uchádzať a dotáciu až do výšky 150 % svojho členského poplatku. 

Peter Orečný sa opýtal na možnosti dohliadania sa detailných informácii na internete. Pani Zdražilová 

odpovedala, že je tam možnosť nájsť stanovy združenia, ako aj webovú stránku. Pre detailne informácie 

je kedykoľvek k dispozícii, takže vyzvala starostu o následne kontaktovanie. Starosta ukončil telefonický 

hovor s poďakovaním a poslanci začali diskutovať o možných výhodách tejto možnosti. Všetci sa zhodli, že 

je to potrebné vyskúšať a hneď aj využiť čas lebo do konca tohto kalendárneho roku ostávali len tri dni. 

Poslanec Bohata sa opýtal starostu na výšku členského poplatku a možnosti obecnej kasy. Starosta to 

kontroloval a zhodnotil, že aj keď budú momentálne uhradené sumy za projekt zberného dvora 

a zábezpeky je dosť, stále je pomerne dosť peňazí. Poslanec Tarabčák navrhol sumu 5 000 EUR, starosta 

potvrdil, že táto čiastka je k dispozícii. Keďže aj ostatní poslanci súhlasili začať touto čiastkou, starosta 

následne ukončil diskusiu k tomuto bodu a vyzval poslancov pre hlasovanie. 

 

Hlasovanie poslancov:  

počet poslancov:5 prítomní:5 neprítomní:0, za:5, proti:0, zdržal sa:0, nehlasoval:0  

Za: Peter Ličko, Miroslav Tarabčák, Ing. Miloš Vrabeľ, Bc.Simona Simčáková, Zdenko Bohata   
 

Členský poplatok v sume 5000 EUR z obce Bžany do Oblastnej organizácie cestovného ruchu (OOCR) Horný 
Zemplín bol jednoznačné schválený t.j. prijaté uznesenie č. 4/10/2023. 
 

 

5.6 Súčasná situácia ohľadom dane z pozemkov urbariátu, údržba ciest, možný nájom 
 
Poslanec Ličko sa obrátil na poslancov pre vyjasnenie situácie ohľadom poplatkov a platby daní obci za 
pozemky patriace osobám a subjektom, ktoré sú spravované urbariátom. Poslanec by rád vedel aká je 
súčasná situácia a či je všetko pre dané pozemky v poriadku. Ako dodal, druhou vecou je doriešenie 
poplatkov za ťažbu a prejazd vozidiel po obecných cestách. Táto situácia už bola spomínaná niekoľkokrát 
no nič sa zatiaľ neudialo. Peter Orečný sa spýtal, čo navrhujú poslanci ďalej. Starosta potvrdil,  že najlepšie 
by bolo zorganizovať stretnutie najprv s právnikom obce a následne  s predstaviteľmi urbariátu a prebrať 
jednotlivé body. Na základe zozbieraných informácií sa potom  rozhodne ako ďalej.   
 

5.7 Odmeny poslancom Obecného zastupiteľstva 
 
Poslanec Bohata navrhol prediskutovať tému možnej finančnej odmeny pre poslancov obecného 

zastupiteľstva za činnosť v kalendárnom roku 2023. Ako spomenul obec má dobré hospodárske a kladné 

finančné výsledky. Ako dodal, rád by tento návrh rozdiskutoval keď sú všetci prítomní s tým, že prípadnú 

výšku odmeny by odobril starosta vzhľadom na aktuálny stav obecnej pokladnice. Poslanec Bohata 

navrhol aj odmenu pre Petra Orečného nakoľko zhotovuje a kompletizuje zápisnice, čo je veľmi časovo 

náročné. Peter Orečný vysvetlil poslancom, že jeho činnosť je forma dobrovoľnej pomoci obci pre ktorú 

sa rozhodol už v predchádzajúcom volebnom období keď využil svoje právo občana pre pravidelnú účasť 

na verejných obecných zastupiteľstvách obce. Keďže v tom období bolo veľa nových výziev, tak sa ponúkol 

na tvorbu zápisníc pre transparentný popis priebehu zastupiteľstiev ako formu pomoci, čo sa deje až 



 

 

doteraz bez nároku na odmenu. Pre tento dôvod preto odmietol s poďakovaním návrh poslanca Bohatu. 

Ako spomenul, spoločne s obcou sa vyriešila podstatná časť problému s nelegálnou cestou nad ulicou nad 

Kostolom ku spokojnosti občanov v okolí. Posledná vec, ktorú treba doriešiť je osadenie vpuste 

v najnižšom bode kumulovanej dažďovej vody priamo do už inštalovaného potrubia na odvod tejto vody. 

Preto požiadal poslancov aby sa tejto téme venovali v niektorom z nasledujúcich obecných zastupiteľstiev. 

Poslanci to vzali na vedomie a ďalej pokračovali v diskusii pre návrh výšky pre odmenu poslancov. Starosta 

spomenul, že aj zamestnanci obce sa dopytovali na odmenu, no starosta tento rok nevidel na to priestor. 

Ako dodal, v jeho ponímaní je odmena za nejakú činnosť navyše, proaktivitu a ochotu. Toto tento rok 

nevidel, parkovné bolo menej efektívne a teda sa rozhodol neudeliť zamestnancom odmeny navyše. 

Taktiež sa vyhol a odmietol navrhnúť výšku odmenu pre poslancov, vyzval poslancov nech návrh príde 

z ich strany. Poslanec Ličko spomenul riešenie veľa dôležitých tém tohto roku ako napr. pozemky na 

Tíšave, chodník a pod.,  všetky popísané v zápisniciach a uzneseniach z 10 - tich obecných zastupiteľstviev 

v danom kalendárom roku. Keďže diskusia sa už viedla pomerne dlho, padol prvý návrh Petra Orečného 

na jednorazovú odmenu v čiastke 500 EUR pre každého poslanca, čo bolo aj rovno zamietnuté ako 

starostom, tak aj poslancami. Poslanec Bohata preto navrhol 250 EUR, čo už bolo viac prechodné. Poslanec 

Bohata následne navrhol aj odmenu starostovi obce v rovnakej výške, ale ten podobne ako Peter Orečný 

odmenu odmietol. Starosta následne vyzval poslancov pre hlasovanie. 

  

Hlasovanie poslancov:  

počet poslancov:5 prítomní:5 neprítomní:0, za:5, proti:0, zdržal sa:0, nehlasoval:0  

Za: Peter Ličko, Miroslav Tarabčák, Ing. Miloš Vrabeľ, Bc.Simona Simčáková, Zdenko Bohata   
 

Odmena za činnosť poslanca obecného zastupiteľstva za rok 2023 vo výške 250 EUR pre každého poslanca 
OZ Bžany bola jednoznačne schválená. t.j. prijaté uznesenie č. 5/10/2023. 
 

Záver 
 
Bc. Ladislav Vrabeľ sa v závere poďakoval všetkým prítomným za konštruktívnu diskusiu a prístup na 10-
tom zasadnutí obce a oficiálne so želaním všetkého dobrého v roku 2024 ukončil toto obecné zasadnutie. 
 
 
 
Bc. Ladislav Vrabeľ, v.r.  
starosta obce  
 
 
 
Overovatelia:  

Bc. Simona Simčáková   ..........................................  
 

Peter Ličko                          ............................................ 


